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Svar på § 37 -spørgsmål nr. 152 / 2019 

I medfør af Inatsisartuts forretningsorden § 37 stk. 1, har du fremsat spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedrørende Kvotefri Zone i Diskobugten. Spørgsmålet er henvist til 
besvarelse hos mit område. 

Spørgsmål 1. 
Kan Naalakkersuisut oplyse hvilken betydning kvotefri fiskeri har fået for 
hellefiskens størrelse i den kvotefrie fiskerizone i Diskobugten, for perioden fra 
2010 og frem til idag? 

Svar: Da fisken i den kvotefrie zone, er en del af den samlede bestand i Diskobugten, 
som i øvrigt frit kan bevæge sig ind og ud af zonen, er det svært at vurdere udviklingen i 
den kvotefrie zone separat. Der gøres opmærksom på, at de kvotefrie zoner først blev 
indført i 2014. Fiskeriet i den kvotefrie zone er en del af det samlede fiskeri i Diskobugten 
og her er gennemsnits størrelsen faldet fra 57 cm i 2010 til under 54 cm i 2017. 

Spørgsmål 2. 
Kan Naalakkersuisut oplyse om der er en relation mellem øgede fangstmængder 
og faldende størrelser blandt de fiskede hellefisk i den kvotefrie fiskerizone i 
Diskobugten, for perioden fra 2010 og frem til idag? 

Svar: Både gennemsnitsstørrelsen i landingerne, fangstmængde pr krog baseret på 
fiskernes egne logbøger, og biologiske undersøgelser med trawl og garn, peger på at 
bestanden er reduceret i størrelse i perioden. Når bestanden reduceres betyder det, at 
der er færre af de store og gamle fisk tilbage i bestanden og derfor falder størrelsen af de 
fisk, der landes. Da fiskeriet i de kvotefrie zoner bidrager til det samlede fiskeri i hele 
Diskobugten, er fiskeriet i de kvotefrie områder derfor en medvirkende faktor til den 
generelle nedgang i bestanden. 

Spørgsmål 3. 
Er det Naalakkersuisuts vurdering, at hellefiskefiskeri i den kvotefrie fiskerizone i 
Diskobugten sker på et bæredygtigt grundlag? 

Svar: Da fiskeriet i de kvotefrie zoner bidrager til det samlede fiskeri i hele Diskobugten 
kan man ikke adskille fiskeriet i de kvotefrie zoner fra det samlede fiskeri. Derfor er det 
svært at pege på hvorvidt hellefiskefiskeriet i den kvotefrie fiskerizone i Diskobugten sker 
på et bæredygtigt grundlag. 
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Spørgsmål 4. 
Har Naalakkersuisut sat dato på indførelse af kvoter på hellefiskefiskeriet i den 
kvotefrie fiskerizone i Diskobugten? 

Svar: 
Der er ikke sat en præcis dato, men Naalakkersuisut overvejer endnu en ophævelse af 
den kvotefrie fiskerizone i Diskobugten. 
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INUIT ATAQATIGIIT 
Inatsisartuni 

22. marts 2019 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Kan Naalakkersuisut oplyse hvilken betydning kvotefri fiskeri har fået for hellefiskens størrelse i 

den kvotefrie fiskerizone i Diskobugten, for perioden fra 2010 og frem til idag? 

2. Kan Naalakkersuisut oplyse om der er en relation mellem øgede fangstmængder og faldende 

størrelser blandt de fiskede hellefisk i den kvotefrie fiskerizone i Diskobugten, for perioden fra 

2010 og frem til idag? 

3. Er det Naalakkersuisuts vurdering, at hellefiskefiskeri i den kvotefrie fiskerizone i Diskobugten 

sker på et bæredygtigt grundlag? 

4. Har Naalakkersuisut sat dato på indførelse af kvoter på hellefiskefiskeriet i den kvotefrie 

fiskerizone i Diskobugten? 

(Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Ovenstående spørgsmål er opfølgningspørgsmål på §37 spørgsmål nr. 134_2019. 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 
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